
留学⽣のこえ
F E R R I S  U N I V E R S I T Y 　 　 　 　 　 　 　

国際課：⽇本に来て、⽇本語学校に通い、その後⽇本の⼤学に通お

うと考えられたのですね。フェリスを受験したのはなぜですか？

留学⽣：モンゴルの⼤学では、男⼥共学だったので、最初から⼥⼦

⼤に⾏ってみたいと思っていました。考え⽅は何が違うのか、違っ

た感覚、違う雰囲気、違う環境で学んでみたいと思いました。

フェリスしか試験を受けていません。フェリスに合格できなかった

ら帰国しようと思っていました。

-Японд �ирээд �Япон �хэлний �сургуульд �суралцсаны �дараагаар �их
сургуульд �элсэхээр �шийдсэн �гэсэн �шүү �дээ.�Тэгвэл �Фэррисийг
сонгосон �шалтгаан �тань �юу �вэ?�
-Монголд �их �сургуульд �сурч �байхдаа �хүйс �харгалзахгүй �эрэгтэй
эмэгтэй �аль �аль �нь �суралцах �боломжтой �сургуульд �сурч �байсан.
Тийм �учраас �зөвхөн �эмэгтэй �оюутнуудтай �сургуульд �явж �үзэхийг
хүссэн.�Өмнө �нь �сурч �байсан �сургуулиасаа �өөр �орчинд,�өөр �уур
амьсгалтай �шинэлэг �газар �сурч �үзэхээр �шийдсэн.�
Тухайн �үед �Фэррисээс �өөр �сургуульд �элсэлтийн �шалгалт �өгөөгүй.
Хэрвээ �тэнцэхгүй �бол �нутаг �буцахаар �шийдсэн �байсан.�

日 本 に 留 学 し よ う と
思 っ た き っ か け

国際課：⽇本に留学しようと思ったきかっけと、いつ頃留学を決めたかを

教えてください。

留学⽣：⽇本に留学したいと思っていたのはかなり前からです。⺟国で⼤

学1年⽣になっていろいろと調べてみましたが、物価がかなり違うので、

私費留学⽣としては⾃⼒では絶対に⾏けないと思いました。

先輩たちから教えてもらって、「朝⽇奨学⽣学会というところがある」と

知りました。

それで、朝⽇奨学⽣の試験に合格して、⽇本の⽇本語学校で学ぶことにな

りました。

-Яагаад �Японд �суралцахаар �шийдсэн �бэ?�Бас �хэзээ �Японд �суралцах
шийдвэрийг �гаргаж �байсан �бэ?�
-Японд �суралцах �шийдвэрийг �нэлээн �олон �жилийн �өмнө �гаргасан.
Монголдоо �Их �сургуулийн �нэгдүгээр �дамжааны �оюутан �байхаасаа �Японд
суралцах �боломжуудын �талаар �судалж �эхэлсэн.�Гэвч �хоёр �улсын
амьжиргааны �төвшний �зөрүү,�гарах �зардлын �ялгаа �зэргээс �шалтгаалан
хувийн �зардлаар �суралцах �боломжгүй �байсан.�Тэр �үед �дээд �дамжааны
оюутнуудаасаа �“Асахи �сонины �тэтгэлэгт �хөтөлбөр”-ийн �талаар �анх
сонсож �байсан.�Тэгээд �тэрхүү �хөтөлбөрт �тэнцэж �хамрагдаад �Японд
суралцах �үүд �хаалга �маань �нээгдсэн �гэхэд �болно.�
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⽇本語学校の留学⽣担当の先輩からこういう学校があるよ、と

教えてもらい、まずはオープンキャンパスを勧められたので来

てみました。来てみて本当に気に⼊りました。「合格できなか

ったときのことを考えて、滑り⽌めの学校も考えた⽅がいいの

では？」と先⽣や先輩⽅に⾔われましたが、「ここに⼊りた

い！フェリスに⼊れなかったら帰国するんだ」という気持ちは

変わりませんでした。フェリスは学⽣もスタッフも優しくて、

⾃分がいるべき場所だと思いました。フェリスしか受験してな

いです。

国際課：オープンキャンパスに来て、実際に⾒た感じがとても

よかったということですね。

留学⽣：はい。オープンキャンパスに来てよかったです。実際

に来てみて、スタッフや学⽣と接して話してみることで実感で

きるので、来てみることは本当に⼤切だと思います。⾃分はこ

こにいるべきか、⾃分が安⼼していられるか、学べるかが感じ

られると思います。⾃分の⽬標をもって学ぼうとしている学⽣

には、環境も整っているのでぜひ来てみてほしいです。来たら

⼊りたいと思うと思います。

国際課：フェリスに実際に通ってみて、どうですか？

留学⽣：⾃分らしくいられる場所だと思います。安⼼して、不

安も感じていません。家族みたいな感じです。誰に何を聞いて

も相談にのってくれるし、⾃分から⾔わなくとも「あれ？顔⾊

悪くない？」といった感じで声をかけてくれる⼈もいるし、先

⽣⽅も優しいです。雰囲気が本当にいいです。⼊学したい、と

思わせてくれます。雰囲気が最初から気に⼊りました。

⼥⼦⼤だと、コミュニケーションがスムーズにとれます。お互

いに助け合って、⼀緒に学びあっていける、というイメージで

す。他の⼤学でも同じだとは思いますが、⾃分はフェリスに⼊

学して本当に良かったと思います。雰囲気もいいし、後悔する

⼈はいないと思います。

Япон �хэлний �сургуулийн �гадаад �оюутан �хариуцсан �ажилтан �энэ
сургуулийг �санал �болгосноор,�сургуулийн �нээлттэй �өдөрлөгт
ирж �оролцсон.�Өөрийн �биеэр �ирж �үзээд �маш �их �таалагдсан.
Хэлний �сургуулийн �багш �нар,�зөвлөх �ажилчид �маань �юмыг �яаж
мэдэх �вэ,�өөр �сургуульд �ч �гэсэн �бүртгүүлсэн �нь �дээргүй �юу �гэж
маш �их �анхааруулж,�хэлж �байсан.�Гэхдээ �Фэррист �л �элсэн �орж
сурахаар �шийдсэн �байсан �бөгөөд �чадахгүй �бол �Монгол �руу
буцах �байсан.�Фэррис �бол �багш �ажилчид,�оюутнууд �нь �маш
найрсаг �бөгөөд �суралцах �орчин �нь �таатай �зэрэг �олон �давуу
талтай �сургууль.�Энэ �л �миний �байх �ёстой �газар �юм �байна �гэж
бодогдсон.�Өөр �сургуульд �орохыг �хүсээгүй.�

-Сургуулийн �нээлттэй �өдөрлөгт �оролцсоноор �сэтгэлд �тань
нийцэж,�энэ �сургуульд �орсон �гэсэн �үг �байх �нь �ээ?�
-Тийм �ээ.�нээлттэй �өдөрлөгт �ирж �оролцсондоо �их �баяртай
байдаг.�Бодитоор �ирж �үзсэнээр �багш �ажилчид �болон
оюутнуудтай �ярилцаж,�өөрийн �биеэр �сургуулийн �орчинтой
танилцах �боломжтой �учраас �маш �чухал �зүйл �юм �байна �гэж
санагдсан.�Энэ �миний �байх �газар �мөн �үү,�өөрийн �хүссэн �зүйлээ
тав �тухтай �орчинд �суралцаж �чадах �уу �зэргийг �ойлгож �мэдрэх
болов �уу �гэж �бодож �байна.�Өөрийн �хүсэл �зорилгоо
ухамсарласан �хүнд �ая �тухтай �суралцах �боломж �бүрэн
хангагдсан �сургууль �учраас �заавал �нээлттэй �өдөрлөгт �ирж
оролцоорой.�Ирээд �үзвэл �гарцаагүй �таалагдана �гэдэгт
итгэлтэй �байна.�

-Фэррист �элсэж �ороод,�сургуульдаа �явж �эхлээд �хэр �санагдсан
бэ?�
-Өөрийнхөөрөө �байж �чадах �газар �минь �мөн �байсан.�Санаа
зовох �зүйлгүйгээр,�өөрийнхөөрөө �суралцах �боломжийг
олгодог.�Бас �нэгэн �гэр �бүл �минь �юм �шиг �мэдрэмжийг
төрүүлдэг.�Хэнээс �юу �ч �асуусан �төвөгшөөхгүйгээр �гар �сунган
туслахаас �гадна,�өөрөө �тусламж �хүсээгүй �үед �ч �“Яасан �бэ?
Зүгээр �үү?�Тусламж �хэрэгтэй �юу?�зэргээр �бие �биендээ �санаа
тавьдаг.�Мөн �багш �ажилчид �нь �найрсаг,�суралцах �орчин �нь �тав
тухтай.�Энэ �бүх �зүйлс �нь �таалагдаж,�Фэррист �заавал �ормоор
санагдах �нь �гарцаагүй �гэж �бодож �байна.�Зөвхөн �эмэгтэй
оюутнууд �байдаг �учраас �бие �биенийгээ �дэмжин,�хамтдаа
суралцаад �явдаг �гэхэд �болно.�Бусад �сургууль �ч �гэсэн �мэдээж
энэ �тал �дээр �ялгаагүй �байхаа �гэдгийг �үгүйсгэхгүй.�Миний �хувьд
энэ �сургуульд �элсэн �орж,�суралцаж �байгаадаа �баяртай �байдаг.
Сайхан �орчинд �өөрийнхөөрөө �суралцаж �чадах �учраас �сонгож
орсондоо �харамсах �хүн �байхгүй �болов �уу �гэж �бодож �байна.�
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